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I henhold til  § 35 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg følgende forslag til  fore-
spørgselsdebat: 

Forslag til forespørgselsdebat om hvorledes vi bedst muligt kan sikre forsyning af hund-
efoder. 
(Medlem af Inatsisartut Jakob Skade, Kattusseqatigiit Partiiat)

Begrundelse:
For det første mener vi udfra de senere års debatter omkring mangelen af hundefoder bør det-
te ordnes.

Vi mener, at vejen til at finde løsninger kan opnås gennem debatter med flest mulige forslag.  
Og følgelig bør der helst foretages høringer hos relevante parter.

Vi mener fra Kattusseqatigiit Partiiat  at man bør foretage initiativer ved planlægning for at 
holde unødvendige spild af fangst på det mindste. 

Dette kan opnås ved tæt samarbejde med KNAPK og hundeslædeorganisationerne, idet det er 
disse der tager daglig kontakt med fangere og fiskere.  

Det er en kendsgerning, at associere problematikken primært til Nordgrønland, dog mener vi 
at forbedringer bør udføres med hele landet som udgangspunkt. 

Vi skal udfra disse indskærpe, at de senere års massive drøftelser omkring mangel af hundefo-
der er bundet af restriktioner af fangstdyr. 

Derfor mener  vi  fra  Kattusseqatigiit  Partiiat  ,  at  man ellers  kunne udnytte  fisk fra  vores 
langstrakte kyst bedre, hvor der er hajer bl.a. Der egner sig til hundefoder og er ligeledes ikke 
eftertragtet, specielt i Nordgrønland.   

Til sidst vil vi fra Kattusseqatigiit Partiiat indskærpe, at såfremt vi kun tager skindet af en sæl 
eller en anden havdyr, vil vi være begyndt at vade væk fra vores kultur, idet kødet også spiller 
en stor rolle, der kunne tænkes at tørre og derved fremstillet som hundefoder.

Med dette korte oplæg fra Kattusseqatigiit Partiiat håber jeg på en livlig og udbytterigt debat. 
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